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Muistion tark. 
 

 

Maaseudun neuvottelukunta    
 
Aika 06.10.2022 klo 18:30 -  
 
Paikka Timoniemi, Sinisukka, Nuottarannantie 13 ja Teams 
 
Käsitellyt asiat 
 
Asianro Otsikko Sivu 
§ 43 Kokouksen avaus 3 
§ 44 Laillisuus ja päätösvaltaisuus 4 
§ 45 Pöytäkirjantarkastajat 5 
§ 46 Kaupungin ja kylien ajankohtaiset asiat 6 
§ 47 Yksityisteiden valtionavustukset ym. tieasiat.  8 
§ 48 Kuhmon kaupungin kyläverkon aktivointihanke 10 
§ 49 Muut asiat 11 
§ 50 Kokouksen päättäminen 12 

 
 
 
Osallistujat 
 
 
 Nimi Klo Tehtävä Lisätiedot 
Läsnä Malinen Arto 18:30 - 20:03 puheenjohtaja, kaup. 

hallituksen edustaja 
 

 Ylijoki Janne  18:30 - 20:03 sihteeri  
 Myllylä Janne  18:30 - 20:03 tiemestari  
 Pesonen Matti 18:30 - 20:03 Lentiira  
 Donner Philip 18:30 - 20:03 Iivantiira  
 Pikkarainen Merja 18:30 - 20:03 Lauvus  

 
 
Poissa Tuomela Marika Varapuheenjohtaja  
 Malinen Kari yritysneuvoja  
 Malinen Reijo MTK Kuhmo ry  
 Aittokoski Tanja Kuusamonkylä  
 Huotari Matti MHY Kainuu  

 
    
 
 
Allekirjoitukset 
 
  
  
 puheenjohtaja sihteeri 
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Muistion tark. 
 

 

 
Käsitellyt asiat 
 

43 - 50 
 
 
Muistion tarkastus Paikka pvm 
 

 
 

  muistion tarkastaja  muistion tarkastaja 
 
 
 
 
 
Muistion nähtävilläpito 
 

     
 
  nimike   nimi 
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Kokouksen avaus 
 
Maasneu 06.10.2022 § 43  
    
  
Päätös Puheenjohtaja Arto Malinen avasi kokouksen klo 18.30   



 
 KUHMON KAUPUNKI MUISTIO 7  4 

 
Maaseudun neuvottelukunta § 44 06.10.2022 

 

 

 
Laillisuus ja päätösvaltaisuus 
 
Maasneu 06.10.2022 § 44  
    

 
 Kokous todetaan laillisesti kokoon kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. Myönnetään 

läsnäolo- ja puheoikeus muille kokouksessa läsnä oleville. 
 
Päätös Kokouksesta on ilmoitettu neuvottelukunnan jäsenille sähköpostilla 6.9.2022 ja 

kutsu on julkaistu paikallislehti Kuhmolaisessa 30.9.2022. Esityslista on toimitettu 
jäsenille 29.9.2022. Kokouksessa on läsnä 6 jäsentä. 
 
Kokous todettiin laillisesti kokoon kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. Myönnettiin 
läsnäolo- ja puheoikeus muille kokouksessa läsnä oleville. 

 
 Jäsenten lisäksi kokouksessa oli läsnä 20 henkilöä.
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Pöytäkirjantarkastajat 
 
Maasneu 06.10.2022 § 45    
    
 

 
Päätösehdotus 
 Valitaan kaksi pöytäkirjantarkastajaa.  
  
   

 
Päätös Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Janne Myllylä ja Merja Pikkarainen. 
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Kaupungin ja kylien ajankohtaiset asiat 
 
Maasneu 06.10.2022 § 46    
      
 
   

 
Päätösehdotus 
 Kaupungin työntekijöille, luottamushenkilöille, kylien ja muiden yhdistysten 

edustajille ja muille läsnäolijoille mahdollisuus puheenvuoroon 
 

Päätös  Timoniemen kyläyhdistyksen puheenjohtaja Teija Haverinen kertoi kylällä olevan 
suhteellisen paljon nuoria perheitä ja niissä lapsia. Sijainti mahdollistaa työssä 
käynnin keskustassa ja asumisen lähellä luontoa. Tapahtumia ei ole 
koronavuosina juurikaan järjestetty ja kanssakäynti on jäänyt vähäiseksi. 
Kansalaisopiston piirit toimivat entisellä koululla ja 4H-yhdistyksen Tule Luo-auto 
vierailee urheilukentällä viikottain. Maataloutta harjoitetaan muutamissa taloissa, 
kahdessa talossa on karjaa. Muita kylällä toimivia yrittäjiä on kalastus-, kuljetus- 
ja nuohousalalla.  
 
Markku Nieminen kertoi entisen koulun tilanteesta. Juminkeko-säätiö hallinnoi 
tiloja nimellä Sinisukka. Puolet tiloista on varattu kyläläisten käyttöön. Toinen 
puoli on residenssikäytössä ja asuintiloina. 
 
Kaupunginjohtaja Tytti Määttä kertoi kaupungin näkökulmasta ajankohtaisia 
asioita. Kaupungin talousarvio on tekeillä. Toimintaympäristö on muuttunut viime 
aikoina nopeaan tahtiin (koronapandemia ja Venäjän hyökkäys Ukrainaan ja 
näiden heijastusvaikutukset). Kaupungin strategiaa on päivitetty: porttina idän ja 
lännen välillä toimiminen ei ole tällä hetkellä mahdollista. Luottamuksen ja 
turvallisuuden ylläpito on noussut ensiarvoisen tärkeäksi myös kaupungin 
toiminnoissa.  
Kaupungin tarjoamat etätyötilat ovat osoittautuneet tarpeellisiksi ja tärkeiksi 
vetovoimatekijöiksi. Ylipäätään nuorten aikuisten huomioiminen on tärkeää. 
Kulttuuri on ensimmäistä kertaa sisällytetty kaupungin visioon - Täyttä elämää 
metsän ja kulttuurin valtakunnassa. Järjestöt tekevät tärkeää työtä niissä 
tehtävissä, joita kaupunki tai muu julkinen taho ei pysty tarjoamaan.  
Kaupungin taloudesta Tytti Määttä totesi, että sijoitustoiminnan osuus tuloista on 
turhan suuri, riskit ovat myös suuret. Vakaat kiinteistöveron tuotot ovat tärkeitä 
kaupungin tulonmuodostuksessa. Energiainvestoinnit tuottavat 
kiinteistöverotuottoja sijaintikunnille. Tuulivoimarakentaminen ei edelleenkään ole 
mahdollista Kuhmossa, mutta muut mahdolliset uusiutuvan energian investoinnit 
on tärkeää kartoittaa ja pyrkiä toteuttamaan. 
 
Matti Pesonen kertoi, että Lentiiran kyläyhdistyksen hanke kylätalon siirtämiseksi 
maalämpöön siirtyy. Hankkeen valmistelu pysähtyi Ruokaviraston kantaan, että 
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asuntojen vuokraus ei ole yleishyödyllistä toimintaa, eikä hanketta tueta siltä 
osin. Kaupungin päätös siltarahoituksesta jäi tämän hankkeen osalta 
hyödyntämättä ainakin toistaiseksi, mutta periaatepäätös mahdollistaa myös 
muiden hakijoiden voivan hyödyntää siltarahoitusta. 
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Yksityisteiden valtionavustukset ym. tieasiat.  
 
Maasneu 06.10.2022 § 47    
      
Seppo Miettunen, kenttäpäällikkö, logistiikka- ja metsäasiantuntija, MTK Metsänomistajat 
    

 
Päätös  Seppo Miettunen kertoi, että hänen työnkuvaansa kuuluvat puukaupan 

edunvalvonta, puukaupan mittausasiat, metsäinfra ja logistiikka sekä 
riistapolitiikka. 
Ajankohtaisina asioina hän kertoi tuulivoiman ja aurinkovoiman olevan 
voimakkaassa kasvussa, MTK neuvoo ja ohjeistaa maanomistajia näihin 
liittyvissä hankkeissa.  
Huoltovarmuus vaatii kunnossa olevia yksityisteitä. MTK edistää mm. 
yksityisteiden hallinnoinnin ja tienpidon seurannan automatisointia. Ajantasainen 
tieto tiestön kunnosta on töiden suunnittelun kannalta ensiarvoisen tärkeää. 
Maanomistajat pyritään myös saamaan mukaan väylähankkeiden suunnitteluun 
varhaisessa vaiheessa (esim. sillat, alitukset, riista-aidat jne). 
Tavoitteena on yhtenäinen rahoitus koko tieverkon rakentamiseen ja 
kunnossapitoon. Tavoitteena on myös rahoituksen kannustavuus ja 
verovähennysoikeus osakkaille. Ammattitaitoinen tieisännöinti ja 
poikkeustilanteisiin varautuminen ovat myös tärkeitä tavoitteita.  
Haasteena alalla on tekijöiden saaminen. Keinoina tähän esitettiin imagon 
nostoa, viestinnän kehittämistä, koulutusta tiekuntien hallinnointiin ja 
maakunnallista edunvalvontaa.  
 
Tiemestari Janne Myllylä kertoi Kuhmon kaupungin hoidossa olevan noin 500 km 
yksityisteitä. Kaupunki tarjoaa tiekunnille kokouspalvelua ja hallinnointiapua.  
Valtionavustus yksityisteiden perusparannukseen on tällä hetkellä 50%, 
lausuntokierroksella olevan esityksen mukaan jatkossa mahdollisesti 70%. 
Kaupunki on aiemmin avustanut tiekuntia 90%:lla omavastuusta, kaupungin 
avustaminen jatkuu edelleen. Tulevat hankkeet on oltava tiedossa vuosi 
etukäteen. 
Perusparannushankkeita on tällä hetkellä yksi työn alla ja yksi suunnitteilla. 
Hanketta suunniteltaessa on tärkeää valita ensin hankkeelle vetäjä. Tiekunta 
suunnittelee ensin talven aikana hanketta, kesän aikana toteutuksen suunnittelu 
ja toteutus. 
Valtion avustusrahat tuskin lisääntyvät jatkossa, joten nyt on otollinen aika 
suunnitella parannushankkeita. 
Kaupungin hoidossa oleville teille tehtävät toimenpiteet ovat: lanaus, talviauraus, 
vesakon niitto, murskeen ajo. Kustannusten nousu aiheuttaa todennäköisesti 
sen, että hoidon tasoa joudutaan laskemaan, jos ei lisämäärärahaa saada teiden 
hoitoon. 
 
Kysyttäessä Vartiuksen radan merkityksestä nykytilanteessa, Seppo Miettunen  
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kertoi radan olevan puun kuljetuksille tärkeän. Vartius-Oulu- radan käyttö on 
valakunnanrajan ylittävän liikenteen lakattua hiljentynyt. Savon radalla liikenne 
on sen sijaan lisääntynyt. 
Puheenjohtaja Arto Malinen toivoi tiekunnilta aktiivisuutta, jotta 
perusparannushankkeita saataisiin liikkeelle ja avustusrahoja pystyttäisiin 
hyödyntämään tehokkaasti.  
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Kuhmon kaupungin kyläverkon aktivointihanke 
 
Maasneu 06.10.2022 § 48    
      

 
Päätösehdotus 
 Philip Donnerin puheenvuoro ja keskustelua 

 
Päätös Philip Donner esitteli kyläverkon omaehtoista suunnittelua. Ensimmäisenä 

toimenpiteenä suunnittelussa on potentiaalisten liittyjien kartoittaminen. 
Huomoitavia ovat tällöin vakituiset asukkaat, vapaa-ajan asukkaat sekä 
mahdolliset yritykset ja elinkeinon harjoittajat. Työvälineitä suunnittelussa ovat 
mm. Tilastokseskukselta saatavissa oleva ruututietokanta ja ilmaisohjelma QGis 
sekä Paikkatietoikkuna-verkkosivusto. 
Suunnitelman pohjaksi laaditaan luettelo asukkaista: talon nimet, asukkaat, 
yritystiedot, koordinaatit. Paikkatietoikkunasta saadaan kiinteistötiedot ja mm. 
kallioperätiedot.   
Käytännön työkaluna olemassa olevien kaapelien haussa käytetään 
metallinilmaisinta. Kaapelien omistajilla on myös velvollisuus tulla näyttämään 
kaapelit paikan päälle.  
Marraskuussa neuvottelukunnan kokouksessa aiheena on valmisteluhankkeen 
tiekartta. Vartiuksessa on valmisteluvaihe menossa, seuraavaksi on vuorossa 
hakemusvaihe. Kyläverkon toteuttaminen vaatii, että koko kylä päättää ryhtyä 
sitä hankkimaan. 
Kaupunki pystyy tarjoamaan suunnitteluavustusta ja siltarahoitusta hankkeen 
rahoitukseen. Omarahoitusosuus on mahdollista suorittaa omalla työllä. Valtion 
tuki on suunnattu kohteisiin, joissa markkinaehtoinen rakentaminen ei ole 
mahdollista.  
Yhteenvetona todettiin, että kyläverkkohanke vaatii kylältä omaa aktiivisuutta. 
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Muut asiat 
 
Maasneu 06.10.2022 § 49  
    

 
  
  
Päätös Seuraava kokous ja kyläkahvit pidetään 10.11.2022 Lauvuksella. Aiheeksi 

kokoukseen esitettiin Nurmestien peruskorjauksen suunnittelun tilannetta.  
 
Matti Pesonen esitti, että kun kaupunki käsittelee kyliä koskevia asioita, ne 
tulisivat neuvottelukunnan kautta käsittelyyn. 
 
Jarkko Piirainen kertoi, että kaupungin yhdenvertaisuussuunnitelmaa työstetään 
loppuvuodesta.   
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Kokouksen päättäminen 
 
Maasneu 06.10.2022 § 50    
      
 
Esittelijä    

 
 

Päätös   Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 20.03 


